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Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 94/2018 . (V . 22.) Korm. rendelet 92.* 2. és 3 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások Minisztériumát
vezető miniszterhez,

„Mindennapi egészségügyeink 4.:

Ön elfogadhatónak tartja, hogy akár öt évet is várnia kelljen egy gyermeknek a

fogszabályozásra?”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A sajtóban megjelentek szerint akár öt évet is várniuk kell a gyerekeknek a fogszabályozásr a
Komárom-Esztergom és Nógrád megyében, ahol már csak egyetlen fogszabályozó rendelé s

működik.
Tíz gyerekből kettő-háromnak biztosan szüksége van fogszabályozásra, és ennyi id ő alatt akár

ki is nőhetnek a fogszabályozásból . Zala megyében is három évig kell várni a kezelésre, mer t
ott havonta csak 45 órában van szakorvos .
Szakorvosok szerint a 40 év felettiek 35-40 százalékának lenne szüksége paradontológia i
kezelésre, de a rászorulók nagy többsége el sem jut oda. A WHO adatai szerint a 65-74 éve s
magyar emberek negyedének pedig már egyetlen foga sincs, amire nagyon egyszer ű a
magyarázat : az országban mindössze nyolc közfinanszírozott, ínybetegségekkel foglalkoz ó

rendelés működik .
A szakorvos tarthatatlannak nevezte a közfinanszírozott fogászati ellátás helyzetét, amit az is
mutat, hogy öt évvel ekelőtt 187 volt az összes üres fogorvosi praxis, mára viszont 300 felett

van. A praxisokban dolgozó orvosok harmada nyugdíjas korú, a végz ősök pedig inkább kórházi
vagy klinikai szakellátásban vállalnak munkát, ahol érvényes rájuk az orvosi bértábla .



Az Országos Alapellátási Szövetség több javaslattal állt elő: az egyik, hogy a jelenlegi,
praxisonként átlagosan 900 ezer forintos havi finanszírozási összeget 1,7 millió forintr a
emeljék .

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :
• Ön elfogadhatónak tartja, hogy akár öt évet is várnia kelljen egy gyermeknek a

fogszabályozásra?
• Milyen módon kívánnak javítani ezen a helyzeten ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2018. június 11 .
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